



## Calculs biliaires

<https://libcat.nshealth.ca/en/permalink/chpams36692>

Available Online: View Pamphlet

Corporate Author: Nova Scotia Health Authority. Emergency Services

Alternate Title: Gallstones

Place of Publication: Halifax, NS

Publisher: Nova Scotia Health Authority

Date of Publication: 2019

Format: Pamphlet

Language: French

Physical Description: 1 electronic document (9 p.) : digital, PDF file

Subjects (MeSH): Gallstones - prevention & control

Subjects (LCSH): Gallstones

Specialty: Emergency

Abstract: Au début, les calculs biliaires sont de petites particules (pierres), mais ils grossissent avec le temps. Ils peuvent causer des problèmes s'ils bloquent les voies dans lesquelles la bile se déplace. Cette brochure explique les causes et les symptômes des calculs biliaires, quoi faire si vous avez une crise de la vésicule biliaire et la façon dont les calculs biliaires sont diagnostiqués et traités. On y fournit aussi des conseils sur l'alimentation et de l'information sur l'opération, la CPRE (cholangiopancréatographie rétrograde endoscopique) et les risques possibles des calculs biliaires. Vous y trouverez aussi une liste des symptômes qui exigent des soins médicaux immédiats.

This is a French translation of the English pamphlet 1543, "Gallstones". Gallstones start as small pieces and can get bigger over time. They can cause problems if they block the tubes that bile needs to travel through. This pamphlet explains what causes gallstones, symptoms of gallstones, what to do if you have a gallbladder attack, and how gallstones are diagnosed and treated. Diet tips, information about surgery and ERCP (Endoscopic Retrograde Cholangiopancreatography), and the possible risks of gallstones are also provided. A list of symptoms that require immediate medical attention are listed.

Responsibility: Prepared by: Emergency Services

Pamphlet Number: 2087